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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért pont a tanuszodákon spórol a kormány?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Nagy nyilvánosságot kapott a hazai sajtóban az hír, miszerint a 2022. évi költségvetés zárszámadási
törvény  értelmében  232,6  milliárd  helyett  339,3  milliárd  forintot,  azaz  31  százalékkal  többet
fordított  sportra a magyar állam az eredetileg tervezett összegnél. A médiában megjelent álláspont
szerint  ekkora  költségnövekedést  még  a  tervezett  3  százalékos  helyett  14,5  százalékig  szökő
infláció sem eredményezhetett. Ebből eredően nem teljesen világos, hogy mi okozta a támogatás
növekedését, miért vált szükségessé, hogy további milliárdokat költsenek erre a célra.

Rendkívül kedvezőtlen fejlemény ugyanakkor az is,  hogy a tanuszodák megvalósítására viszont
kevesebb jutott a tervezettnél: 10,2 milliárd helyett mindössze 7,1 milliárd forintot költöttek erre. A
támogatás  visszaesése  elsősorban  azért  szomorú,  mert  az  élsport  céljait  szolgáló
látványberuházások  többlettámogatásával  szemben  éppen  a  tömegsport,  a  gyermekek  sportolási
lehetőségeinek támogatását célzó forrás került elvonásra.

A tanuszodák kivitelezése kapcsán ráadásul már a korábbiakban is számos kérdés merült  fel.  A
Nemzeti  Köznevelési  Infrastruktúra  Fejlesztési  Program  keretében  még  2014-ben  indult  el  a
tanuszodák kialakítását  célzó  fejlesztési  program.  Annak ellenére,  hogy a beruházások lezárása
egyre csúszott, 2017-ben újabb ütemet hirdettek meg, melyben 26 uszodát terveztek megvalósítani,
melyek átadásáról kevés, a beruházások csúszásáról annál több szó esett.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mi tette szükségessé a sportbüdzsé támogatásának az eredetileg tervezetthez képest 31 százalékos



növekedését?

2.  Miért  éppen a gyerekek sportolási  lehetőségeit  elősegítő,  tanuszodákat  érintő  beruházásoktól
vontak el a korábbiakban már előirányzott összeget?

3.  Hány tanuszodát  terveztek megvalósítani  és  hány került  átadásra a 2014-ben indult  Nemzeti
Köznevelési Infrastruktúra Fejlesztési Program keretében?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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